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D
rie van de vijf bestuursleden van
de Stichting Stedenband Meppel
Most horen sinds kort bij de
70-plussers. Harm Jan Lanjouw,
Wim Sagel en Bart van den

Dolder nippen aan hun kop koffie aan een
tafeltje in Herberg ’t Plein: de letterlijke
vergrijzing in de stichting stedenband Mep-
pel-Most in beeld.

„We zitten ook al een hele tijd in het be-
stuur”, rekent Wim Sagel voor. Hij zelf kwam
als laatste van de drie, maar dat is toch al
weer mooi wat jaren geleden. Van den Dol-
der is bestuurslid vanaf 2011. En Lanjouw
alweer sinds 2006, vanaf het moment dat hij
stopte als wethouder.

Al die jaren is Lanjouw voorzitter van het
clubje. Sterker: enkele jaren geleden zijn de
statuten aangepast, toen bleek dat de voor-
zitter na slechts één termijn van vier jaar nóg
een keer verkozen mocht worden. Nu mag
Lanjouw weer wat jaren door.

Ze zien de toekomst rooskleurig tegemoet.
Het bestuur is vol elan en plannen. Maar er is
ook zorg. Hoe moet dat nou écht verder?

„Dat zie je meestal, hè”, zegt Sagel. „Dat het
door de jaren heen toch wat verwatert. Of dat
het vastzit op een paar personen die er veel
energie in stoppen. Maar daarna? Daar zit
onze zorg ook…”

Sagel is de laatste van de drie die nu ook
bij de zeventigers mag worden gerekend.

Van den Dolder pakt een plukje van zijn
haardos. „Tsja, als je naar onze haarkleur
kijkt, zit hier en daar al wel wat grijs. We zijn
allemaal in de zeventig. Er mag best wel wat
verjonging plaatsvinden in het bestuur.” De
twee overige bestuursleden, Hetty Arts en
Mieke Mulders, zijn overigens wel vijftigers.

Hoeveel van de Meppelers op straat zou-
den weten van de stedenband met Most?
„Enkele duizenden”, wordt geschat. „De
mensen die met ons en Most te maken heb-
ben gehad, weten ervan. En dat zijn er best
veel inmiddels. Elk jaar gaat er wel een groep
of vereniging naar Most.”

Wat het de stad oplevert? „Tsja”, halen de
drie de schouders op. „Zoiets is altijd moei-
lijk op waarde te schatten”, zegt Sagel. „Het
leren van een andere cultuur, andere men-
sen spreken, in een andere wereld zijn. Zeg
het maar. Het levert veel op. Maar tegelijker-
tijd mist niemand ons als we er níet meer
zijn. Zo eerlijk moet je ook zijn.”

Uitwisselingen
Alle onderlinge uitwisselingen, of het nou
scholen of brandweerkorpsen zijn, regelt de
Stichting Stedenband; het bestuurlijke deel

van de samenwerking wordt geregeld tussen
de gemeentebesturen onderling. En naast
dat de stichting jaarlijks een subsidiebedrag
op de rekening overgemaakt krijgt, gaat elke

Most is na 25 ja
Meppels ‘ve

De stedenband tussen
Meppel en het Tsjechi-
sche Most nadert haar
zilveren jubileum. Na
bijna 25 jaar maakt het
bestuur van de Meppe-
ler stichting de balans
op. „Elk jaar gaat er wel
een groep of vereniging
uit Meppel naar Most.”
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Stagiaires krijgen een oorkonde op het stadhuis van Meppel. De burgemeesters verlengen de stedenband.

Uitwisseling van leerlingen uit Meppel en Most.

Een deel van de gemeenteraad op werkbezoek in Most.



Na voorbereidende contacten tussen de Rotary-
clubs in Meppel en Most ondertekenen de bur-
gemeesters van beide gemeenten op 30 oktober
1999 een officiële stedenbandovereenkomst.
Voor de ontwikkeling en uitvoering van de acti-
viteiten wordt de Stichting Stedenband Most-
Meppel opgericht. Eén keer per vijf jaar legt het
stichtingsbestuur verantwoording af aan de
gemeenteraad, met een overzicht van de gerea-
liseerde activiteiten en de geplande activiteiten
voor de komende jaren. De gemeenteraad be-
slist dan over de continuering van de steden-
band.
Most, in het noordwesten van Tsjechië – hon-
derd kilometer van hoofdstad Praag, telt bijna
68 duizend inwoners. Vroeger heette de stad
Bruchk; Most betekent ‘brug’.
De Noord-Boheemse stad heeft een bijzondere
geschiedenis; in de periode 1970-1980 wordt
een paar kilometer ten zuiden van het oude
Most een nieuwe stad gebouwd, omdat de
Sovjet-regering besluit dat de bruinkool onder
de stad moet worden geëxploiteerd. Bijzonder is
dat de Maria-Hemelvaartkerk bewaard blijft
door het gebouw via een railsysteem over een
lengte van 841 meter te verplaatsen. Nadat de
bevolking is verhuisd, wordt negentig procent
van de stad gesloopt.
In de laatste jaren wordt veel energie gestopt in
de verdere ontwikkeling van de stad. Op de
plaats van de oude stad wordt na de winning
van bruinkool een groot meer aangelegd. Zo
wordt een nadeel omgezet in een voordeel:
recreatie en wonen rond het meer.

Most

gemeenteraad elke termijn een keer op werk-
bezoek in Tsjechië. „We proberen dat dit jaar
weer te regelen. De gemeente is erg betrok-
ken”, weet Lanjouw.

Goed, de jaarlijkse vergoeding van de
gemeente is nauwelijks genoeg om een bus
te laten rijden naar Most en mag – zeker met
het jubileum in zicht – wel wat omhoog.
„Maar dat is niet waar het echt om gaat”,
haast Lanjouw zich te zeggen. Het interview
moet allesbehalve een klaagzang worden dat
de gemeente te weinig schuift. „We vragen
aan elke vereniging ook een eigen bijdrage
en externe fondsen – zoals het Waarborg
Fonds Meppel – zijn erg belangrijk.”

En op die manier heeft de stichting al heel
wat voor elkaar gekregen. „De uitwisselingen
richten zich vooral op cultuur en onderwijs.
Scholen, brandweer, zangkoren. Elk jaar gaat
er wel een groep naar Most; popkoor The
Midges, muziekvereniging De Bazuin. Afslag
Nijeveen zou vorig jaar gaan, maar dat werd
afgelast door corona. Het Meppeler Mannen-
koor is in 2016 geweest, maar vroeg laatst al:
wanneer mogen we weer? In september gaat
accordeonvereniging Musetta uit Nijeveen
naar het muziekfestival.”

En daarvoor komen in mei vier studenten
vanuit Most naar Meppel voor een stage.
„Jaarlijks proberen we twee leerlingen te
plaatsen in de zorg en twee op het stadhuis.

Dat loopt goed. Na een maand zijn ze super
enthousiast. Het zou mooi zijn als dat an-
dersom ook zou kunnen, dat leerlingen
vanuit Meppel in Most stage lopen.”

Blaasvoetbal

De samenwerking op het gebied van sport
blijft enigszins achter, vooral omdat culturen
zo verschillen. De voetballers van Most won-
nen steevast het pinkstertoernooi in Meppel,
korfballen doen ze daar niet, ijshockey en
handballen des te beter. Lanjouw: „Er was
laatst een verzoek vanuit Most of er iets te
doen was met blaasvoetbal. Blaasvoetbal!
Echt! Ja, dat is daar erg groot.”

Zelf begeleiden de bestuursleden de Mep-
peler delegaties; de stichting handelt zo goed
als autonoom van het gemeentebestuur.
Eigenlijk leggen ze eens in de zoveel tijd
verantwoording af voor het verkregen geld
en dat is het dan. „Dat is in Most wel anders”,
weet Lanjouw, die in de handelwijze ter
plekke nog altijd wel de Oost-Europese cul-
tuur herkent. „Misschien wordt dat beter nu
Most een nieuwe burgemeester heeft. Marek
is een jonge vent, 36 en spreekt goed Engels.
Daar wordt het vast niet slechter van.”
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De brandweer van Meppel ontmoet de collega’s uit Most.

HET LEVERT VEEL OP,
MAAR TEGELIJKERTIJD
MIST NIEMAND ONS
ALS WE ER NÍET
MEER ZIJN

Het Meppeler Mannenkoor treedt op in Most.

Meppel onderhoudt sinds 1999 een nauwe
stedenband met Most, maar er zijn meer inter-
nationale relaties die de stad onderhoudt. Jaar-
lijks bestaat het budget voor internationale
samenwerking uit 10.000 euro. De helft daar-
van gaat naar de stichting Meppel-Most.
Terwijl de Wereldwinkel 1000 euro ontvangt, is
het resterende deel bestemd voor de overige
drie vriendschapsbanden. Die met de Marok-
kaanse stad El Hoceima is daarvan de belang-
rijkste. Die relatie bestaat sinds 2004. De band
is primair gericht op het gemeentelijke jeugdbe-
leid, maar Meppel zou dat graag willen uitbou-
wen naar economische samenwerking. De
vriendschapsbanden met de Chinese havenste-
den Qingdao en Haikou staan nog in de kinder-
schoenen.

Internationale samenwerking


